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1. Zahájení valné hromady

Petr Benda zahajuje valnou hromadu v Centru Langhans a představuje program. Současná valná 
hromada se výjimečně koná v podzimním termínu, další valná hromada se bude konat v  tradičním 
dubnovém termínu. Hlavním bodem programu bude reportování za rok 2022. Během celého zasedání 
je možné psát solidární dopisy Chaimě Isse v rámci Maratonu psaní dopisů. 

Přítomno je 31 členů a členek, jejichž členství bylo ověřeno. VH je usnášeníschopná.

Petr Benda seznamuje členstvo s hlasovacím systémem: bude se hlasovat pro, proti a je možnost 
zdržet se hlasování.

Optickou většinou bylo schváleno představenstvo ve složení: předseda VH Vilém Tanzer, 
místopředseda VH David Šebesta a zapisovatel Antonín Zhořec.

Optickou většinou byl schválen Jednací řád VH.

O účast ve volební komisi projevili zájem a potvrzují kandidaturu: Kristína Bardyová, Kristýna 
Piknová a Martin Šmigala. Optickou většinou byla volební komise zvolena v tomto složení.

Optickou většinou byl schválen program VH.

Petr Benda informuje, že do dozorčí rady a správní rady lze kandidovat v průběhu VH do času voleb. 
V tomto případě je třeba vyplnit formulář a předložit předsednictvu VH, které bude kandidaturu 
schvalovat. 

Předseda VH předává slovo Kristýně Böhmové, ambasadorce Maratonu psaní dopisů, která 
představuje lidskoprávní aktivitu.

2. Lidskoprávní aktivita

Kristýna Böhmová představuje maratonský případ Chaimy Issy, tuniské aktivistky, která je 
momentálně v Tunisku vězněná za údajné spiknutí. Během valné hromady je možné psát jí solidární 
dopisy. Petr Benda zároveň zve na Oslavu dne lidských práv 8. prosince, kde bude Maraton psaní 
dopisů zahájen.

3. Kandidatura do volených orgánů

Bylo obdrženo několik nominací. Do správní rady kandidují dvě osoby, kandidátka Martina 
Šmuclerová a kandidátka Kristýna Zábojníková. Do dozorčí rady kandiduje Markéta Malinková. 
Všechny tři kandidátky s kandidaturou souhlasí.

4. Představení kandidátek do volebních orgánů

Správní rada

Martina Šmuclerová

Potvrzuje kandidaturu do Správní rady. Martina Šmuclerová je právnička v oblasti mezinárodního 
práva veřejného a má mezinárodní právní expertízu v oblasti lidských práv. Dále má zkušenosti se 
zahraniční politikou a diplomacií. Je expertkou v oblasti umělé inteligence a lidských práv. 

Proběhla diskuze a Martina Šmuclerová zodpověděla otázky z auditoria. 

Kristýna Zábojníková

Potvrzuje kandidaturu do Správní rady. Je už několik let součástí Amnesty, začínala jako dobrovolnice 
a aktivistka v pražské skupince, později lektorovala lidskoprávní workshopy, pracovala mimo jiné 
v oddělení Lidskoprávního vzdělávání. Dále je právnička, pracuje v Národním úřadu pro kybernetickou 



a informační bezpečnost. Rozhodla se kandidovat, protože by ráda vrátila Amnesty energii, kterou od 
ní dostala. Chtěla by se zaměřit tři aspekty komunikace: na komunikaci na interní úrovni a její větší 
transparentnost, externí komunikaci (aby byla Amnesty více vidět) a bezpečnost komunikace.

Jitka Kotková: Jak byste zvýšila povědomí o Amnesty?

Kristýna Zábojníková: Myslím, že bychom měli spolupracovat s dalšími neziskovými organizacemi, 
například pořádat společné akce a mít tak větší dosah.

David Šebesta: Jak si představujete zapojení NUKIBu (Národního úřadu pro kybernetickou a 
informační bezpečnost) do Amnesty?

Kristýna Zábojníková: NUKIB pořádá kurzy pro kybernetickou bezpečnost pro začátečníky. Více bych 
promovala tyto kurzy.

Anna Krejčová: Není propojení NUKIB a Amnesty problematické?

Martin Kryl: Jak vnímáte kancelář Amnesty, jaká je podle vás hlavní role kanceláře?

Kristýna Zábojníková: Role kanceláře je hlavně reprezentativní, členstvo si nastaví směr a kancelář 
tento směr implementuje.

Dozorčí rada

Markéta Malinková

Vystudovala ekonomickou školu, pracuje ve finančnictví. Dobrovolnicky pro Amnesty překládala. Ráda 
by propojila svět byznysu a neziskového sektoru. Nabízí své znalosti a zkušenosti z finančního světa.

Jitka Kotková: Máte představu o činnosti dozorčí rady?

Markéta Malinková: Dozorčí rada spolupracuje se správní radou.

Filip Karel: Jaká je vaše historie spolupráce s Amnesty?

Markéta Malinková: Dělala jsem dobrovolnické překlady. V současnosti končím magisterské stadium 
gender studies a chci se věnovat neziskovému sektoru.

Martin Kryl: Co je vaše hlavní motivace pro to být součástí dozorčí rady?

Markéta Malinková: Vnímám to jako příležitost pro propojení finančního a neziskového sektoru.

Kateřina Vrbová: Jak si představujete propojení nezisku s byznysem?

Markéta Malinková: Myslím si, že můj byznysový network by mohl být pro Amnesty přínosný. 

Martin Šmigala představuje způsob hlasování do dozorčí a správní rady. Hlasy mají být odevzdány do 
urny do konce polední pauzy.

5. Poděkování 

Danka Nalevanková jménem kanceláře, správní rady a dalších děkuje dobrovolnictví a aktivistům a 
aktivistkám za to, že Amnesty věnují svůj čas. S Petrem Bendou udělují aktivistické členství Emilu 
Jírovi, Nikole Vernerové, Veronice Vosmíkové, Josefíně Absolonové, Davidu Maršálkovi, Pavlíně 
Zádrapové, Barboře Chrpové, Kristýně Böhmové, Filipu Hliníku-Valáškovi, Elišce Zástavové, Marice 
Lamkové, Ivě Tratinové, Agátě Míčové, Jiřímu Jarešovi, Veronice Benešové, Kristýně Kutějové, 
Vojtěchu Šimšovi, Veru Hrtoň, Matyáši Válkovi a dalším.



Petr Benda dodává, že celá kancelář se zapojuje a nominuje lidi na aktivistické členství, nominace 
přicházejí za celé hnutí.

6. Zpráva za kancelář 

a) rok 2022

Ředitel Pavel Gruber a Petr Benda představují zprávu za kancelář za rok 2022 a první polovinu roku 
2023. Výroční zpráva přijde všem přítomným na email a bude k dispozici i během obědové přestávky 
k nahlédnutí. 

Co se týká vězňů svědomí, bylo celkem pod 32 petic nasbíráno přes 61 000 podpisů. Amnesty 
bojovala za jednotlivce v 21 zemích světa. V mnoha případech došlo ke zlepšení podmínek, zkrácení 
doby vězení nebo získání právní pomoci.

Amnesty se zapojila do osvěty ohledně války na Ukrajině, upozorňovala na porušování lidských práv 
v Číně v rámci olympiády v Pekingu, se zaměřovala na problematiku Ujgurů a Tibeťanů. 

Amnesty spolupracovala s  Konsentem na kampani Chce to souhlas, v  rámci které bojovala za 
redefinici znásilnění tak, aby bylo určené absencí souhlasu. V současné době jde nový návrh zákona 
do sněmovny, dojde ke zlepšení, ačkoliv nejde o takovou podobu zákona, za kterou se Amnesty 
původně zasazovala.

Dále se Amnesty v Česku zapojila do iniciativy Jsme fér, snaží se o schválení manželství pro všechny 
a také o zrušení povinných kastrací trans lidí.

Po zveřejnění ukrajinské zprávy byla v  roce 2022 zrušena účast na Prague Pridu, kvůli zajištění 
bezpečí pro aktivistky a aktivisty.

Za rok 2022 bylo zorganizováno 126 lidskoprávních vzdělávacích workshopů, projektem živé knihovny 
prošlo téměř 1200 lidí. V  rámci mezinárodního projektu bylo vyškoleno aktivistvo v  Německu, na 
Islandu a v Bulharsku. Jiří Bejček dodává, že proběhla video soutěž, na jejímž konci šest nejlepších 
soutěžících odjelo na Island (v rámci spolupráce s islandskou pobočkou).

Proběhla kampaň Jako fakt na TikToku, projekt byl úspěšný, ale rozhodlo se, že být na TikToku není 
v souladu s Amnesty hodnotami, takže byl účet zrušen.

Byla vytvořena aplikace True story, součástí níž jsou momentálně čtyři příběhy lidí, kteří jsou součástí 
menšin nebo čelí diskriminaci (tématy jsou například autismus nebo uprchlictví); lidé, co si aplikaci 
stáhnou, si mohou dané příběhy online prožít.

Dále se řeší témata vývozu českých zbraní do problematických zemí, poradenství a individuální 
případy, dobrovolnictví v české Amnesty.

b) první polovina roku 2023

Petr Benda shrnuje činnost jednotlivých oddělení za rok 2023.

Aktivismus: zapojil se do dne Tibetu, byla zahájena práce na revizi dobrovolnického webu a networků, 
na pozici koordinátora budování komunity nastoupil Antonín Zhořec.

Advocacy: zabývala se tématem omezování potratové politiky v zahraničí, zejména v Polsku, a dále 
redefinicí znásilnění v ČR.

Komunikace: snažila se o povzbuzení sociálních sítí. Osvědčila se práce s videi na sociálních sítích, 
přináší velký dosah k  lidem, kteří Amnesty nesledují. Byl hacknutý facebookový účet, ale data byla 
zachráněna, snižuje to ale dosahy našich příspěvků, protože je Amnesty International ČR kvůli 
hacknutí vedena jako podezřelý účet.

Fundraising: došlo k výměně celého oddělení, v současnosti je oddělení stabilní. Žádá o mezinárodní 
FIF grant, přihláška je podaná.



Lidskoprávní vzdělávání: Jiří Bejček, vedoucí oddělení, v době absence ředitelky prozatímně vedl AI 
ČR. Petr Benda mu děkuje za iniciativu. Proběhl letní kurz Amnesty Leader Academy na Univerzitě 
Palackého v Olomouci. Konají se workshopy a živé knihovny.

Kampaně: proběhl happening k výročí války na Ukrajině na Staroměstském náměstí nebo například 
akce před slovenskou ambasádou proti zákonu zakazující úřední změnu pohlaví trans* lidí na 
Slovensku. Rozjíždí se kampaň Právo na protest.

Pavel Gruber zmiňuje, že by rád v  horizontu dvou let zvýšil mzdu zaměstnanectva tak, aby mělo 
alespoň minimální důstojnou mzdu pro život v Praze. Budou se uzavírat audity od roku 2019 dále. Je 
potřeba řešit kybernetickou bezpečnost. Pozitivně hodnotí tým v kanceláři. Dále zmiňuje spolupráci 
s Člověkem v tísni, se kterým letos spolupracují na Maratonu psaní dopisů. 

7. Zpráva Správní rady 

Petr Benda prezentuje zprávu Správní rady za rok 2022 a část roku 2023.

Složení Správní rady: Petr Benda jako předseda, Anna Krejčová jako místopředsedkyně, Dobroslava 
Sehnalová jako členka a pokladnice, Monika Mareková jako členka a Danka Nalevanková jako členka.

Hlavními cíli byla efektivní komunikace a spolupráce se členstvem, rozpracování cílů a vize strategie 
2030, vytvoření návrhů interního vzdělávání nových členů a členek volených orgánů, aktualizace 
dokumentu „Pravidla práce SR“ nebo například hodnocení spokojenosti zaměstnanectva. Po čtyřech 
měsících od poslední valné hromady byla ale vydaná tisková zpráva k válce na Ukrajině, kvůli které 
klesl počet našich podporujících. Také nastala interní krize od listopadu 2022 do března 2023, došlo 
k  velké obměně týmu, proběhlo výběrové řízení na nového či novou vedoucí Amnesty. Bylo tedy 
potřeba se zaměřit na jiné oblasti, než jaké byly vytyčeny na začátku.

Došlo k přejmenování Art for Amnesty na Art for Human Rights. 

V březnu proběhlo Evropské fórum a v  srpnu Global Assembly. Proběhl interní audit zaměřený na 
tiskovou zprávu o Ukrajině, byla vysvětlena jeho problematičnost. 

Slávka Sehnalová dále shrnuje finanční zprávu Správní rady.

Loňský rok skončil v zisku přes 80 000 korun, příjmy dosáhly výše 13 209 tisíc korun, náklady byly 13 
122 tisíc korun. Počet pravidelných dárců poklesl z 4698 na 4219 osob.

Počet pravidelných dárců zůstává v  rámci třech čtvrtletí roku 2023 přibližně stejný jako v  loňském 
roce.

Pozitivem je podle Slávky Sehnalové odpovědný přístup kanceláře k  řízení nákladů. Riziko vidí ve 
vývoji darů a dárců. Bude potřeba diverzifikovat příjmy. Je důležité, že jsou příjmy Amnesty nezávislé. 
Ukrajinský report zapříčinil snížení příjmů Amnesty. 

Valná hromada bere na vědomí neauditovaný hospodářský výsledek za rok 2022 ve výši plus 87 000 
korun.

8. Zpráva Dozorčí rady

Jitka Kotková prezentuje Zprávu Dozorčí rady za rok 2022 a část roku 2023. 

Dozorčí rada se účastní zasedání Správní rady a schází se i mimo ně. Formulovala doporučení: je 
potřeba pracovat na příjmech, určitě pomůže stabilizace fundraisingového oddělení. Je třeba posílit 
administrativní vedení kanceláře. Jitka Kotková děkuje Jiřímu Bejčkovi a správní radě za zvládnutí 
interní krize. 

Diskuze ke zprávám

Předseda VH zahajuje diskuzi s Petrem Bendou, Jitkou Kotkovou a Pavlem Gruberem.



Martin Kryl: Proč jsou nevyřešené audity od roku 2019 problematické? 

Pavel Gruber: Problémů je víc. Existují účty, které nebyly v účetnictví a výdaje, které nejsou vedené. 

Slávka Sehnalová: I v  letošním roce proběhlo zakládání neexistujících účtů, například založení 
kryptoúčtu, který ale nebyl schválený statutárním orgánem. V  roce 2019 šlo o drobné problémy ve 
finančnictví, v roce 2020 byly ale zakládány fiktivní účty, což je problém zásadnější.

Pavel Gruber: Nedokončené audity jsou pro nás i rizikové. Nemůžeme najít auditora pro letošní rok, 
pokud nemáme zauditované roky předchozí.

Jan Nikl: Jak to vypadá s bitcoinem?

Pavel Gruber: Bitcoin roste, zkoušeli jsme neúspěšně několik platebních bran, ale konečně se to 
povedlo a v nejbližších dnech dojde k prodeji.

Libor Marek: Zajímá mě celkové shrnutí zmíněných krizí. Jaké na nás mají v  současnosti dopad, 
hlavně na naše spolupráce?

Pavel Gruber: Nenarazil jsem na žádný problém s navazováním partnerství.

Kristýna Anderlová: Jak to vypadá s Prague Pridem?

Pavel Gruber: Museli jsme ho v  loňském roce zrušit, ale vztahy jsou v pořádku, letos jsme se pridu 
znovu účastnili.

Petr Benda: Pride jsme předtím rušili my kvůli bezpečnosti, vztahy zůstaly nenarušeny.

Emil Jíra: V letošním roce byl o živou knihovnu na Pridu zatím největší zájem.

Martin Kryl: Jak je na tom strategie? Podařilo se nám si něco odnést z  interní krize, aby už se 
neopakovala? Jaká je situace v mezinárodním sekretariátu?

Petr Benda: Strategie slouží. Rozvíjíme body, které jsou v  ní popsané, slouží jako směrovka 
k  vytváření operačního plánu v  kanceláři. Co se týče ponaučení z  krize, zasahoval i mezinárodní 
sekretariát, dostali jsme interní zprávu, se kterou byla seznámena tehdejší ředitelka a správní rada. 
Bylo v ní zmíněno ponaučení, aby správní rada komunikovala svoji roli líp, aby se mohla kancelář na 
ně včas obracet. Je nutné na problémy upozorňovat. Správní rada musí každé dva roky dělat 
hodnocení spokojenosti zaměstnanectva, které ale nenastalo kvůli ukrajinské krizi, což byla jedna 
z příčin problému. 

Pavel Gruber: Mezinárodní sekretariát je v těžkém finančním deficitu, bude se šetřit a škrtat.

Miloš Hlávka: Jaký je současný stav konfliktu v  Gaze? Jsou nějaké úbytky přispěvatelů? Není 
ohrožena naše objektivita?

Pavel Gruber: Naše objektivita ohrožena není. Přebíráme většinu informací od IS. Úbytek 
podporovatelstva jsme nezaznamenali. Dosah našich sítí dokonce naopak roste.

Petr Benda: Poučili jsme se z  ukrajinské krize, velmi dobře se teď koordinuje komunikace na 
mezinárodní úrovni.

Pavel Gruber: Na interní úrovni Amnesty vznikla silná debata, některé státy říkají, že jsme příliš 
propalestinští, jiné například, že se konfliktu věnujeme nedostatečně.

Martina Štenclová: Převzali jsme obsah tiskové zprávy k Ukrajině od IS?

Petr Benda: My jsme o zprávě před jejím vydáním vůbec nevěděli. Česká kancelář následně vyzobala 
stanovisko z předchozích reportů a vydala prohlášení, které hodnotím kladně. Vyšly dokonce otázky a 
odpovědi pro všechny aktivisty a aktivistky, aby všichni věděli, jak to komunikovat.



Pavel Gruber: Děláme teď fundraisingovou akci, zkoušíme oslovit lidi, co po Ukrajině přestali posílat 
peníze, snažíme se o jejich návrat k dárcovství.

Slávka Sehnalová: Růst platů má být v některých pobočkách v souladu s inflací, což může být důvod 
našeho mezinárodního finančního deficitu.

Libor Marek: Zmiňovali jste 61 000 podpisů za rok 2022, jaký je trend, klesly podpisy oproti minulosti? 
Jak velké je riziko, že kvůli snížení počtu dárců nebudeme mít na platy?

Pavel Gruber: Muselo by dojít k omezení pracovních pozic.

Petr Benda: Podpisy je těžké hodnotit, bylo by to zajímavé zjistit, ale myslím si, že předchozí roky byly 
ovlivněné covidovou situací.

Petr Nikl: Jaké jsou plány diverzifikace fundraisingu?

Pavel Gruber: Budeme získávat české nadační financování pro HRE a počítáme s FIF grantem. Také 
budeme hledat velké dárce a apelovat na to, aby nám lidé odkazovali peníze v závětích.

Petr Benda: Bylo by také možné získat financování od bohatších sekcí.

Nikola Vernerová: Zvu na Promítání pražské dobrovolnické skupiny, které se bude konat v prosinci.

Pavel Gruber a Jiří Bejček děkují odcházejícímu členstvu správní a dozorčí rady: Petru Bendovi, Anně 
Krejčové a Anně Vaníčkové.

9. Hlasování o zprávách 

Valná hromada bere na vědomí přednesenou Zprávu činnosti kanceláře. Zpráva byla přijata. 

Valná hromada bere na vědomí Zprávu Správní rady. Zpráva byla přijata. 

Valná hromada bere na vědomí Zprávu Dozorčí rady. Zpráva byla přijata.

10. Hlasování do volených orgánů

Petr Benda shrnuje výsledky voleb. Všechny kandidátky byly zvoleny.

Do správní rady: Kristýna Zábojníková byla zvolena počtem 30 hlasů a Martina Šmuclerová počtem 
28 hlasů.

Do dozorčí rady: Markéta Malinková byla zvolena počtem 29 hlasů.

Nová správní rada odchází ke svému prvnímu zasedání.

11. Přednáška: Umělá inteligence a lidská práva

Přednášku o umělé inteligenci a lidských právech přednesla Martina Šmuclerová a Luboš Král.

Celý název projektu je PROJEKT AI-LP: Umělá inteligence a lidská práva: rizika, příležitosti a regulace 
(2021-2023). Cílem bylo zhodnocení rizik a příležitostí v oblasti vztahů AI a lidských práv, jak by měla 
být umělá inteligence využívaná.

Po přednášce proběhla k tématu diskuze. 

12. Přednáška: Změna klimatu a lidská práva

Přednášku o změně klimatu a jejím dopadu na lidská práva přednesl Milan Vítek z Greenpeace.

Milan Vítek v úvodu cituje Václava Havla: „Naše země nevzkvétá.“ – v důsledku spalování fosilních 
paliv roste rychle globální teplota.



Dopady klimatických změn vidíme i v  Čechách. Klimatická změna prohlubuje problémy, které již 
máme, v  České republice je to konkrétně problém s  lesy, máme kyselé deště. Průměrná teplota v 
Čechách od 60. let stoupla o 2 stupně.

Klimatická změna zhoršuje problémy i jinde. V Libyi došlo k přetržení dvou přehrad, zemřelo 12 000 
lidí. Tamější hurikány budou stále extrémnější. Na Madagaskaru si chudí lidé nemohou dovolit se 
chránit před rostoucí teplotou. V  Americe řádil hurikán Harvey; bohaté komunity jsou schopny 
investovat do opravy, ale chudé ne, ty žijí v provizorních podmínkách.

Pařížská dohoda je mezinárodní dokument, který stanovuje, že má být stoupání globální teploty 
způsobené člověkem udrženo pod 2°C. Stojíme před otázkou, jestli se staneme první udržitelnou 
generací, která se dovede odstřihnout od fosilních paliv. Na začátku prosince, konkrétně 30.11. – 
11.12. proběhne COP, bude se hodnotit, kolik emisí jsme snížili.

Fosilní paliva z globálního severu postihují globální jih.

Vědci a vědkyně jsou dnes schopni popisovat jaké změny bude mít klimatická změna, jsme schopni 
spočítat, kolik mají fosilní korporace zaplatit za zničení planety v důsledku klimatické změny. 
Korporace nejsou ale jediný viník.

Je třeba zvážit schopnost adaptace jednotlivých zemí na klimatické změny.

13. Představení nového složení Správní a Dozorčí rady

Správní rada

Monika Mareková – předsedkyně

Kristýna Zábojníková– místopředsedkyně 

Dobroslava Sehnalová - pokladní

Dana Nalevanková – členka pro skupinky

Martina Šmuclerová

Dozorčí rada

Jitka Kotková – předsedkyně

Markéta Malinková

Kateřina Vrbová

14. Zakončení valné hromady

Účastníci a účastnice VH jsou pozváni na promítání filmu o případu Alexandry Skočilenko, které se 
uskuteční 14. 12. 2023 ve Skautském institutu a které pořádá pražská dobrovolnická skupina. Dále 
jsou pozváni na oslavy Dne lidských práv, které se budou konat 8. 12. v Kasárnách Karlín.

Poděkování přijde e-mailem s evaluačním dotazníkem k  VH; Petr Benda vyzývá k vyplnění. Petr 
Benda děkuje všem za účast a příspěvky a ukončuje VH.
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